



AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL RESTREINT
N°001 /DAONR/C/LDO/CIPM/2020 DU **03 SEP. 2020**, POUR LE
RECRUTEMENT D'UN CONSULTANT EN VUE DE L'INITIATION DES
POPULATIONS RIVERAINES DU PLAN D'EAU DE LAGDO (FLEUVE
BENOUE/LAC) A LA COLLECTE ET A LA VALORISATION DE LA JACINTHE
D'EAU ET DES AUTRES PLANTES AQUATIQUES ENVAHISSANTES DANS LA
COMMUNE DE LAGDO, DEPARTEMENT DE LA BENOUE, REGION DU NORD,
EN PROCEDURE D'URGENCE.

I. OBJET

Dans le cadre de l'exécution du Budget d'Investissement Publics pour l'exercice 2020, le Maire de la Commune de Lagdo, lance en procédure d'urgence un Appel d'Offres National Restreint pour le recrutement d'un consultant en vue de l'initiation des populations du plan d'eau de Lagdo (fleuve Bénoué/Lac) à la collecte et à la valorisation de la jacinthe d'eau et les autres plantes aquatiques envahissantes dans les localités à retenir après « valuation du niveau de prolifération. Il s'agit des localités suivantes : Napanla, Yagadi, Kaouna et Madagascar II, Rioa Bitchari dans la Commune de Lagdo.

II. CONSISTANCE DE LA PRESTATION

Dans le cadre de cette prestation, il sera question pour le prestataire qui sera retenu :

- De présenter aux populations des sites concernés l'éventail des possibilités de valorisation de la jacinthe d'eau et des autres espèces envahissantes en (compost, objet d'art, papier, aliment pour bétail, charbon écologique ect ...)
- D'initier les mêmes populations à la collecte et à la valorisation des plantes aquatiques envahissantes en compost (une fosse au moins par localité retenue) objets d'art, aliment pour le bétail (au moins 500 bottes par hangar et par site de collecte) et fabrication du charbon écologique
- Mettre en place un champ expérimental (1/4) à base du compost produit en 2019 dans les villages ayant bénéficiés du projet
- D'accompagner les populations dans la collecte de la Jacinthe d'eau dans tous les sites de prolifération identifiés, pour les autres plantes aquatiques envahissantes sur les lignes de navigation sur une largeur de 20 mètres pour une superficie minimale de 10 Hectares
- De les accompagner dans la recherche des marchés pour les produits sources de revenus (aliment à bétail, compost)

III. PARTICIPATION

La participation à la présente consultation est restreinte aux entreprises ci-dessous pré-qualifiées,
Il s'agit de :

N°	Noms des Entreprises pré-qualifiées	Adresses
01	ETS MODI	B.P : 955 GAROUA
02	ETS TAFIRTA	B.P. : 02 POLI
03	BET GEOCOMPETENCE	BP : 716 GAROUA

IV- FINANCEMENT

La présente activité sera financée par le Budget d'Investissement Public, exercice 2020 sous l'imputation budgétaire: „.....“ Le coût prévisionnel est de Vingt cinq millions 25 000 000 FCFA.

V-CONSULTATION DU DOSSIER D'APPEL D'OFFRES

Le Dossier d'Appel d'Offres peut être consulté aux heures ouvrables dès publication du présent avis à la Commune de Lagdo à partir du 03 SEP. 2020.

VI-ACQUISITION DU DOSSIER D'APPEL D'OFFRES

Le Dossier d'Appel d'Offres peut être retiré à la Commune de Lagdo dès publication du présent avis sur présentation d'une quittance de versement à la recette municipale de Lagdo, d'une somme non remboursable de **40 000 (Quarante mille) FCFA** représentant les frais d'achat du dossier.

VII-DEPOT DES OFFRES

Chaque offre, rédigée en français ou en anglais, en sept (07) exemplaires, dont un (01) original et six (06) copies, marquée comme telle, devra parvenir à la Commune de Lagdo au plus tard

Le 23 SEP. 2020 à 10 heures précises et devra porter la mention :

« N°01 /DAONR/C/LDO/CIPM/2020 DU 03 SEP. 2020, POUR LE RECRUTEMENT D'UN CONSULTANT EN VUE DE L'INITIATION DES POPULATIONS RIVERAINES DU PLAN D'EAU DE LAGDO (FLEUVE BENOUE/LAC) A LA COLLECTE ET A LA VALORISATION DE LA JACINTE D'EAU ET DES AUTRES PLANTES AQUATIQUES ENVAHISSANTES DANS LA COMMUNE DE LAGDO, DEPARTEMENT DE LA BENOUE, REGION DU NORD, EN PROCEDURE D'URGENCE»
A N'OUVRIR QU'EN SEANCE DE DEPOUILLEMENT

N.B : Toute offre portant une autre indication sera purement et simplement rejetée.

VIII-CAUTION DE SOUMISSION

Chaque soumissionnaire devra fournir une caution de soumission d'un montant de **cinq cent mille (500 000)** établie par une banque de premier ordre agréée par le Ministère des finances et dont la liste figure dans la pièce N°10 du présent DAO et dont le délai de validité est de **cent vingt (120) jours** à compter de la date limite de dépôt des offres.

Sous peine de rejet, les pièces administratives requises devront être impérativement produites en originaux ou en copies certifiées conformes par le service émetteur ou une autorité compétente conformément aux dispositions du Règlement Particulier de l'Appel d'Offres (RPAO).

Elles devront obligatoirement être en cours de validité.

IX-OUVERTURE DES PLIS

L'ouverture des plis se fera en deux temps.

L'ouverture des offres administratives et techniques aura lieu le **23 SEP. 2020** à partir de **14** heures précises à la Commission Interne de la mairie de Lagdo.

Seuls les soumissionnaires peuvent assister à cette séance d'ouverture ou s'y faire représenter par une personne de leur choix dûment mandatée et ayant connaissance de l'offre.

L'ouverture des offres financières se fera à une date ultérieure en présence des soumissionnaires dont les offres techniques auront atteint la note technique minimale requise.

X- DELAI DE REALISATION DE LA PRESTATION

Le délai maximum de la prestation prévu par le Maître d'Ouvrage, est de **quatre-vingt-dix (90) jours** à compter de la date de notification de l'ordre de service de démarrage des prestations.

XI- CRITERES D'EVALUATION.

L'évaluation technique et administrative se fera par notation pour les critères essentiels et assortie des critères éliminatoires comme suit :

XI-1- CRITERES ELIMINATOIRES

Les critères éliminatoires fixent les conditions minimales à remplir. Le non-respect de ces critères entraîne le rejet de l'offre du soumissionnaire.

Il s'agit notamment:

XI-1- 1 Pièces administratives

- Fausse déclaration ou pièce falsifiée ;
- Absence ou non-conformité d'une pièce du dossier administratif après 48 heures ;
- Absence de déclaration sur l'honneur ;
- L'absence de la caution de soumission à l'ouverture des offres.

XI-1- 2 Offre technique

- Fausse déclaration ou pièce falsifiée ;
- Note technique inférieur au seuil minimal requis (**70%**) ;
- Absence du personnel clé de la mission, comme le chef de mission.

XI-1- 3 Offre financière

- Offre incomplète ou non conforme ;
- Absence d'un prix unitaire quantifié dans le bordereau des prix unitaires ;
- Absence d'au moins une des trois pièces du dossier financier

XI-2- PRINCIPAUX CRITERES DE QUALIFICATION

Les critères de qualification sont les suivants :

XI-2-1. Compréhension de la mission, approche méthodologique et plan de travail (20 points)

- a- Observations et suggestions pertinentes sur la collecte et la valorisation de la jacinthe d'eau et les autres plantes aquatiques envahissantes (**6 points**) ;
- b- Approche technique et méthodologique (**7 points**) ;
- c- Plan de travail (**7 points**) ;

XI-2-2. Expérience du Bureau d'Etude (20 points) ;

XI-2-3-Qualifications et expériences du personnel clé pour la mission (40 points) ;

XI-2-4- Expérience professionnelle du personnel (15 points)

XI-2-5-Présentation générale de l'offre (1 points).

XI-2-6- Capacité financière (2 points)

XI-2-7- Consentement aux clauses techniques (2 points)

Le score technique minimum requis est de 70/100 points.

XII- METHODE DE SELECTION DU CONSULTANT

Le consultant sera choisi par la **méthode de sélection qualité – coût (mieux disant)** conformément aux procédures décrites dans le présent DAO. La note finale N sera calculée par la combinaison pondérée des notes techniques et financières suivant la formule ci-après:

$$N = \frac{70 \times \text{Note technique (Nt)} + 30 \times \text{Note financière (Nf)}}{100}$$

La note financière (Nf) est obtenue de la façon suivante:

Soit **Fm** le montant de la proposition la moins disante, sa note financière sera prise égale à 100 points. Les notes des autres soumissionnaires calculées à partir de la note financière de la proposition la moins disante sera obtenue par la formule:

$$Nf = \frac{100 \times Fm}{F}$$

Fm = le montant de la proposition la moins disante

F = le montant de la proposition considérée

Le soumissionnaire présentant la note finale la plus élevée sera déclaré adjudicataire de la lettre commande.

XIII- DUREE DE VALIDITE DES OFFRES

Les soumissionnaires restent engagés par leurs offres pendant une période de quatre-vingt-dix (90) jours à partir de la date limite fixée pour la remise des offres.

XIV- RENSEIGNEMENTS COMPLEMENTAIRES

Des renseignements complémentaires peuvent être obtenus aux heures ouvrables auprès du secrétariat général de la Commune de Lagdo.

XV- ATTRIBUTION

Le Maire de la Commune de Lagdo, Autorité contractante attribuera la lettre commande au soumissionnaire dont l'offre sera évaluée la mieux disant, parmi les offres jugée recevables.

X- ADDITIF

Le Maître d'ouvrage se réserve le droit d'annuler ou de modifier le présent Appel d'Offres avant la date limite de dépôt des offres suite à une demande d'éclaircissements d'un soumissionnaire relevant un manquement au DAO.

XI- CORRUPTION

Pour tout acte de corruption, bien vouloir contacter le MINMAP aux numéros suivants : **673 20 57 25/699 37 07 48**

Ampliations :

- DDMAP/Bénoué
- Préfecture/Bénoué
- ARMP (pour publication et archivage)
- Président CIPM (pour information)
- SOPECAM (pour publication)
- Affichage (pour information)
- Archivage/Chrono

Lagdo, le **03 SEP. 2020**
Le Maire de la Commune de Lagdo
(Maître d'Ouvrage),



REPUBLIQUE DU CAMEROUN

Paix – Travail – Patrie

REGION DU NORD

DEPARTEMENT DE LA BENOUE

COMMUNE DE LAGDO



REPUBLIC OF CAMEROON

Peace-Work-Fatherland

NORTH REGION

BENUE DIVISION

LAGDO COUNCIL

**RESTRICTED NATIONAL INVITATION TO TENDER N°001/RNIT/LDO/C /DR- NO //CTB/
2020 OF 03 SEP. 2020 RELATED TO THE RECRUITMENT OF A CONSULTANT TO
INTRODUCE THE POULATION TO COLLECT AND TO THE VALUATION OF THE
HYACINTH OF WATER AND OTHERS INTRUSIVES WATER PLANTS IN THE LAGDO
WATER STRETCH (RIVER BENOUE/LAKE), IN THE LAGDO COUNCIL, BENOUE SUB
DIVISION , NORTH REGION.
(In emergency procedure)**

1. Subject of the invitation to tender

As part of the implementation of the Public Investment Budget of the Republic of Cameroon, The Mayor of Lagdo council, launched on behalf of the LAGDO Council an Restricted National invitation to tender for the recruitment of a consultant to introduce the population to collect and to the valuation of the hyacinth of water (River Benoue/Lac) and others intrusive water plants in the Lagdo water stretch, in Napanla, Yagadi, Kaouna, Madagasacr II, Riao and Bitchari in Lagdo council, Bénoué subdivision, North Region (In an emergency procedure)

2. CONSISTENCY OF BENEFITS

The object of the benefits this tender include :

- To present to the populations of concerned zone, possibility to transform and valuation the hyacinth of water and others intrusive water plants in compost, food of the cattle ,art work paper and coal ;
- To initiate the same population to the collect and to the valorization of the intrusive water plants in compost (one pit per village selected) art work, paper food of the cattle (500 boots per hangar et per collection site)
- Set up an experimental field (1/4) based on compost produced in 2019 in village selected
- To support the population in the collection of hyacinth in all localized sites and for the other plants on the navigation line on 20 meters for an area of 10 hectares
- To assist populations in market research for income products (food of the cattle compost)

3 Lead time

The maximum allowed by the Master of Delegated Contracting for achieving the object work of this tender is three (03) months from the date of notification of the service order to start work.

4 Participation and origin

Participation in this invitation to tender is open to the technical studies offices(BET) based in Cameroon and pre-qualified for such benefits:

N°	Noms des Entreprises pré-qualifiées	Adresses
01	ETS MODI	B.P : 955 GAROUA
02	ETS TAFIRTA	B.P. : 02 POLI
03	BET GEOCOMPETENCE	BP : 716 GAROUA

5 Financing

Supplies which form the subject of this invitation to tender shall be financed by the public investment budget of the 2020 financial year; Budget Head No :
The estimated cost of the operation following prior studies stands at **25 000 000 CFA francs**.

6 Consultation of tender file

he file may be consulted during working hours at the lagdo council, as from _____

10 3 SEP. 2020

7- Acquisition of tender file

The file may be obtained during working hours at the above mentioned service, as soon as this notice is published, upon submission of a treasury receipt attesting the payment issued by the Lagdo council receipt of a non-refundable amount of **40 000 CFA francs**.

8- Bid Bond

Each bidder must include in his administrative documents, a bid bond of a term of 120 (one hundred twenty) days issued by a first class bank approved by the Ministry of Finance and listed in Exhibit 12 DAO. The deposit amount is set at **500 000 francs**. Subject to rejection, other administrative documents must imperatively be produced in originals or copies certified by the competent authorities in accordance with the Supplementary Regulations of the provisions. They must be dated less than three (03) months from the date of submission.

Any bid not meeting the requirements of this notice and the tender document will be declared inadmissible. Including the absence of the bid bond issued by a first class bank approved speaks Ministry of Finance or the failure models of parts of the Bidding Documents, may result in rejection of the offer

9- Submission of offers

Each offer drafted in English or French in seven (07) copies including the original and six (06) copies marked as such, should reach at the regional delegate of the ministry of public contracts for the north region not later than 2 3 SEP. 2020 at ten o'clock and should carry the inscription:

RESTRICTED NATIONAL INVITATION TO TENDER N 001 /RNIT/L/C/CIPM/ 2020
OF 10 3 SEP. 2020 RELATED TO THE RECRUITMENT OF A CONSULTANT TO
INTRODUCE THE POULATION TO COLLECT AND TO THE VALUATION OF THE HYACINTH OF
WATER AND OTHERS INTRUSIVES WATER PLANTS (RIVER BENUE/LAKE) IN THE LAGDO
WATER STRETCH, IN THE LAGDO COUNCIL, BENOUE SUB DIVISION, NORTH REGION

"In emergency procedure"

"To be opened only during the bid-opening session"

10- Admissibility of offers

Each bidder must include in his administrative documents, a bid bond of the amount mentioned above and valid for thirty (30) days beyond the validity of the offers.

Under pain of being rejected, only originals or true copies certified by the issuing service or administrative authorities (Senior Divisional Officers, Divisional Officers...) of the administrative documents required, including the bid bond, must imperatively be produced in accordance with the Special Conditions of the invitation to tender. They must obligatorily not be older than three (3) months or must not be produced after the signing of the tender file.

Any offer not in conformity with the prescriptions of this notice and tender file shall be declared inadmissible. Especially the absence of a bid bond at **500,000 francs CFA** issued by a first-rate bank approved by the Ministry in charge of Finance or the non-respect of the models of the tender

file documents shall lead to a pure and simple rejection of the offer without any appeal being entertained.

11- Opening of bids

The bids shall be opened in two phases.

The opening of the administrative and the technical offers shall take place on **23 SEP. 2020** at 11 am local time by the Tenders Board of public contracts for the north region in the meeting room of the north regional delegation of the ministry of public contracts. Only bidders may attend or be duly represented by a person of their choice.

12- Main criteria evaluation

Evaluation, Shut; will be based on the following main criteria:

Playoff criteria.

Playoff criteria set the minimum requirements. Failure to comply with these criteria led the rejection of the offer of the bidder.

This includes:

a) Administrative offer:

- Absence of the bid bond;
- Absence or non-compliance after 48 hours of a part of the administrative record ;
- Misrepresentation or parts falsified ;
- Absence of declaration on the honor of not abandoning public contracts during the last three years

b) Technical offer:

- technical score lower than 70% of yes ;
- Absence of the declaration of honour signed by the tenderer attesting that he has not abandoned at a market over the past three years, and no is not on the list of failing firms established annually by the which;
- False statement or falsified parts.

c) Financial offer:

- incomplete financial offer (absence of one or more under detail of the unit prices of one or more price in the price schedule unit, of one or more prizes in the quantity and estimated quotation, or lack of submission;
- Absence of a unit price that is quantified in the offer;
- False statement.

11.2.- Essential criteria

The technical evaluation will be by notation on the basis of the essential criteria grouped into sections as follows:

I- Mission comprehension, methodology, and working plan (20 points)

- Data-gathering and propositions concerning valuation of the hyacinth of water and others intrusive water plants (6 points);
- Technical and methodological approach (7 points)
- working plan (7 points)

II- Experience of consultancy, including the benefits comprehension (20 points);

III- Experience and qualification of staff in similar benefits (40 points);

- Consultancies experience 15 points;
- Bidder presentation 1 pointt
- Fanancial capacity 2 Points
- consent to technical clauses 2 Points

NB: Only found to be technically acceptable offers (greater than or equal to 70 Technical Note 100 points) will be considered for financial evaluation.

14- Validity of offers

Bidders will remain committed to their offers for 90 days from the deadline set for the submission of tenders.

15- Allocation

The consultant will be selected by the quality cost method, in accordance with the procedures described in the DAO. The financial score will be calculated by the weighted combination of technical and financial scores using the formula below:

$$N = \frac{70 \times \text{technical note (Nt)} + 30 \times \text{financial note (Nf)}}{100}$$

Financial score is be obtained as follow:

FM is the amount of the lowest proposal; financial note will be taken equal to 100 points.

Others bidders notes, calculated from the financial rating of the lowest priced proposal will be determined by the formula:

$$Nf = \frac{100 \times Fm}{F}$$

Fm = is the amount of the lowest proposal,

F = amount of the considered proposal

The bidder with the highest score will be declared the successful tender.

16. Delivery deadline

The maximum delivery deadline provided for by the Project Owner or Delegated Project Owner for delivery of the supplies forming the subject of this tender shall be **90 days**.

17 – Complementary information

Complementary information may be obtained during working hours from the North Regional Delegation of Publics Contracts.

18- Addition to the invitation to tender

The Mayor of Lagdo council can modified or delete this opened national consultation before the date of opening of bids. Communicate to all those who have previously acquired the DAO in question

19- Corruption

For any act of corruption, please contact officials of Ministry of Public Contract through the following phone number : 673 20 57 25/699 37 07 48

Ampliations :

- MINMAP/YDE
- GRN (ATCR)
- CR/ ARMP/GRA
- PRESIDENT CIPM/Lagdo
- SOPECAM (Publication)
- AFFICHAGE

Garoua, 3 SEP. 2020
The Lagdo Mayor council

Kaga Luo